
 
 

 

 

Zápis z porady koordinačního týmu k řešení bezpečnostní situace na UPCE 

ze dne 22. ledna 2024 
elektronická forma: KB-24_01_22.pdf, č. j.: karek/0009/24 

 

Přítomni: prof. Petra Bajerová, prof. Libor Čapek, doc. Liběna Černohorská, Ing. Martin Hnízdo,  

Ing. Veronika Kovářová, Mgr. Martina Macková, dr. Zdeněk Němec, doc. Pavel Panoch, Ing. Aleš Pék, 

doc. Marie Sejkorová, Mgr. Radomír Slovik, prof. Liběna Tetřevová, Ing. Hana Theer Vítková 

Hosté: Ing. Lucie Košťálová 

 

Rektor prof. Čapek přivítal přítomné zástupce fakult a rektorátních útvarů a poděkoval za účast  

a zapojení do činnosti koordinačního týmu, který byl ustanoven za účelem řešení bezpečnostní situace 

na UPCE.  

 

Úvodem rektor shrnul aktuální informace k problematice bezpečnosti na VŠ řešené v rámci České 

konference rektorů a politické reprezentace. Zmínil, že na MŠMT byl zřízen krizový štáb, jehož úkolem 

je vytvořit standardy bezpečnosti na VŠ a metodiky k proškolení pracovníků na VŠ. Úkolem VŠ  

je nastavit úzkou spolupráci mezi vedením VŠ a krajským policejním ředitelstvím a zefektivnit systém 

komunikace v rámci krizových situací. 

 

V této souvislosti byl na UPCE zřízen krizový tým pro řešení krizových situací, jehož členy jsou vedení 

UPCE, děkani všech fakult a další vedoucí pracovníci zodpovědní za relevantní oblasti. Dále byl zřízen 

koordinační tým k bezpečnosti na UPCE, který se bude pravidelně scházet a řešit aktuální otázky týkající 

se bezpečnosti na UPCE. V čele týmu stojí prorektorka pro vnitřní záležitosti, členy jsou zástupci fakult 

a také zástupci relevantních rektorátních útvarů UPCE. Rektor doplnil, že hlavní kontaktní osobou  

pro jednání na MŠMT je rektor UPCE a prorektorka pro vnitřní záležitosti doc. Černohorská.  

 

Dále rektor představil návrhy možných opatření ke zvýšení bezpečnosti na UPCE. Uvedl, že aktuálně 

je hlavní snahou zvýšit informovanost zaměstnanců a studentů UPCE. Za tímto účelem bude vytvořena 

webová stránka s relevantními informacemi k bezpečnosti na UPCE: www.upce.cz/sos. Zde budou 

uveřejněny základní kontaktní údaje pro případ potřeby řešení krizové situace na UPCE (např. kontakty 

na vrátnice všech budov UPCE a také kontakty na osoby zodpovědné za specifické oblasti) a také zde 

budou zveřejněny postupy k nahlašování a řešení konkrétních krizových situací.  

 

V souvislosti s výše uvedeným rektor vyzdvihl činnost psychologické poradny APUPA, informoval  

o formách podpory, které APUPA poskytuje, a zmínil, že vzhledem k nárůstu poptávky po službách 

APUPA aktuálně probíhá jednání o možném posílení psychologické podpory.  

 

Dále rektor informoval, že se připravují školení o bezpečnosti (mimo již existující školení BOZP a PO) 

pro zaměstnance a studenty UPCE, uvažuje se také o vytvoření výcvikových programů zaměřených  

na nácvik chování při specifických krizových situacích, např. nácvik evakuace objektů pro konkrétní 

typy krizových situací, případně školení se zaměřením na specifické okruhy osob.  

 

Kromě výše uvedených měkkých opatření jsou aktuálně diskutována také tvrdší opatření typu: omezení 

vstupu do budov UPCE, uzavření některých částí budov nebo jednotlivých místností, příp. omezení 

přístupu veřejnosti do budov, úprava klíčového uzamykacího systému, změna systému univerzitních 

karet, rozhlasový systém pro zvýšení informovanosti osob při krizové situaci apod. Tato opatření je 

nutné projednat s příslušnými odborníky na tuto problematiku a rovněž důkladně analyzovat ve vztahu 

http://www.upce.cz/sos


k jejich efektivnosti a finanční náročnosti. Zároveň je třeba vzít v potaz specifika dané budovy a fakulty. 

Konkrétní navržená opatření budou vždy komunikována a zavedena v součinnosti s fakultami.  

 

Další informace doplnil Ing. Hnízdo a vyzval přítomné zástupce fakult, aby se na něj obraceli 

s požadavky na zabezpečení místností, budov a objektů jednotlivých fakult s ohledem na pohyb 

zaměstnanců a studentů.  

 

Proběhla diskuse, zástupci fakult informovali o situaci na jednotlivých fakultách.  

 

Na závěr rektor požádal přítomné zástupce fakult, pokud tak ještě neučinili, o zaslání podnětů  

na zavedení bezpečnostních opatření na fakultách. Informoval, že další schůzka koordinačního týmu 

bude svolána operativně, optimálně na začátku letního semestru ak. roku 2023/2024. 

 

 

Zapsala: Ing. Lucie Košťálová 

 

 

 

V Pardubicích dne 22. ledna 2024 

 

 

 

prof. Ing. Libor Čapek, Ph.D. 

rektor 


